
جنجال ه���ای 
شيوا نوروزي
   گزارش

ق�رارداد م�ارک 
؛  ت���س یلمو و
تازه ش�روع شده اس�ت. وزارت ورزش به شدت 
تلاش می کند خود را در این قضیه بی تقصیر نشان 
دهد و مسئولیتی به گردن نگیرد. دیروز اعضای 
هیئت رئیس�ه و مهدی تاج نیز برای ارائه پاره ای 
توضیح�ات دس�ته جمعی و ب�ا ی�ک ون راهی 
بهارس�تان ش�دند تا ش�اید راهی برای ف�رار از 
پرداخت دس�تمزد 6 میلی�ون یوروی�ی بیابند. 
متهم ردیف اول که از س��وی نهادهای نظارتی و 
قضایی تحت فش��ار اس��ت، دیروز به سئول رفت. 
مهدی تاج، همان کس��ی که استخدام ویلموتس 
را افتخاری بزرگ برای ایران خواند، به ساختمان 
فدراسیون فوتبال رفت تا با اعضای هیئت رئیسه و 
آنها که احضار شده اند بحث و تبادل نظر کند. رئیس 
پیشین با اینکه می داند به خاطر همکاری چندماهه 
با مرد بلژیکی چه تاوان سنگینی باید بپردازد، اما باز 

مي کند.  هم از این قرارداد ننگین دفاع 
  رأی ناعادلانه!

حس��اس ش��دن نهادهای قضای��ی و نظارتی و 
همچنین مجلس شورای اسلامی به بحث افتضاح 
به بار آمده در پرونده سرمربی خارجی موضوعی 
نیست که با لفاظی آقایان ماستمالی شود. سایت 
فدراس��یون فوتبال دیروز خبری منتش��ر کرد 
مبنی بر اینکه اعضای هیئت رئیسه و مهدی تاج 
در خصوص طرح شکایت از رأی ناعادلانه فیفا به 

CAS با هم گفت وگو کرده اند! 
این ادعا در حالی مطرح ش��ده که فیفا بر اساس 
مستندات ارائه شده از سوی ویلموتس و بندهای 
درج ش��ده در ق��راردادش رأی را ص��ادر کرده و 
احتمالاً مسئولان فیفا نیز از دیدن بندهای قرارداد 

ویلموتس شوکه شده اند. 
  سرخوردگی عمومی

نشس��ت کمیس��یون اص��ل 90 ب��ا وزارتی ها و 
هیئت رئیسه فوتبال دیروز برگزار شد. سلطانی فر، 
علی نژاد، مه��دی تاج، تق��ی زاده معاون حقوقی 
وزیر، ساکت و شکوری در این جلسه حاضر شدند 
و پاسخگوی سؤالات اعضای کمیسیون اصل 90، 
کمیسیون فرهنگی و کمیته تربیت بدنی مجلس 
بودند. رئیس کمیسیون اصل 90 نحوه عقد قرارداد 
با سرمربی پیشین تیم ملی را نوعی سرخوردگی 
عمومی عنوان کرد. نصرالله پژمانفر با تأکید بر این 
موضوع گفت: »امروز قرارداد ویلموتس در حالت 
خوشبینانه به یک سرخوردگی برای آحاد مردم 
تبدیل ش��ده و نگرانی هایی را برای دستگاه های 
مختلف امنیتی و اطلاعاتی ایجاد کرده و هر یک 
از این دس��تگاه ها با نگاه خاصی به بحث قرارداد 
ویلموت��س می پردازند. مس��ئولان فدراس��یون 
فوتبال و وزارت ورزش در این زمینه مس��ئولیت 
مس��تقیم دارند. خیلی ها می خواهن��د بگویند 
جمهوری اسلامی ایران در مسائل خیلی جزئی 

هم قدرت تحلیل مسائل را ندارد و همین موضوع 
هزینه های خیلی س��نگینی برای م��ردم ایجاد 
می کند. در حالی که اینگونه نیست، چراکه نظام 
جمهوری اس��لامی چابکی و قدرت لازم را دارد 
و می تواند تمام مس��ائل را با ورود به آن مدیریت 
کند. رس��انه های معاند با خ��ود می گویند وقتی 
ایران نمی تواند یک قرارداد درس��ت و حسابی با 
رعایت مس��ائل و قواعد بین المللی تنظیم کند، 
چگونه می تواند مسائل مهم کشوری و جهانی را با 
محوریت خود حل کند.« نماینده مشهد با اشاره به 
نقش کمیته فنی در انتخاب سرمربی اظهار داشت: 
»در اساسنامه فدراسیون فوتبال کمیته ای به نام 
کمیته فنی و توسعه پیش بینی شده که وظیفه اش 
ارزیابی گزینه های مختلف و پیشنهاد کادر فنی و 
س��رمربی تیم ملی به هیئت رئیسه است. باید به 
کمیسیون اعلام شود که آیا در قرارداد ویلموتس 
چنین فرآیندی طی شده است؟ آیا کمیته فنی 
این گزینه را بررسی و وی را تأیید کرده است؟ اگر 
غیر از این باشد کار به شکل درستی پیش نرفته، 
ضمن اینک��ه ما نقش نظارت��ی وزارت ورزش در 
عقد این قرارداد را تحلیل می کنیم و باید وزارت 
ورزش توضیح  دهد که چگون��ه این نقش را ایفا 

کرده است.«
  بسیج ملی

وزیر ورزش هم همان مسیری را در پیش گرفته 
که تاج و همکارانش در پیش گرفته اند. مسعود 
س��لطانی فر در حضور نماین��دگان مجلس رأی 
صادر ش��ده از س��وی فیفا را غیرطبیعی خواند: 

»با تم��ام اتفاقاتی که افتاده و حک��م ناعادلانه و 
غیرطبیعی که علیه فوتبال کش��ور و فدراسیون 
صادر ش��ده باید بگوییم هنوز وسط کار هستیم 
و با وج��ود صدور حکم کمیت��ه تعیین وضعیت 
فیفا ب��رای تجدیدنظر دو مرحله بس��یار جدی 
پیش رو داریم. این حکم قطعی نیس��ت و اگر در 
دادگاه CAS نتیجه نگیریم، می توانیم به دادگاه 
فدرال س��وئیس اعت��راض کنیم.« س��لطانی فر 
خواستار بسیج ملی در بحث ویلموتس شد: »به 
امید خدا با بسیج همه کشور مي توانیم این رأی 
را بش��کنیم. ضمن اینکه فدراس��یون فوتبال به 
هیچ وجه نمی خواس��ت چنین اتفاقی رخ دهد 
و شاید تحریم هایی که برای کش��ورمان وجود 
دارد یکی از عواملی بود که سبب شد کار به اینجا 
برس��د.« دفاع از فدراس��یون فوتبال هم در نوع 
خود جالب توجه بود: »همین فدراسیون فوتبال 
در سال های اخیر دستاوردها و توفیقات زیادی 
داش��ته که از آن جمله می توان به دو بار صعود 
متوالی به جام جهانی و کسب نتایج درخشان در 

جام جهانی 2018 روسیه اشاره کرد.«
  استقلال فدراسیون ها

معاون منابع مالی و توسعه پشتیبانی وزارت ورزش 
پرداخت غرامت ویلموتس از س��وی وزارتخانه را 
غیرممکن خواند. ژاله فرامرزیان در نشست خبری 
خود، فدراسیون فوتبال را به عنوان مقصر اصلی 
معرفی کرد: »واقعیت این است که فدراسیون ها 
مستقل هستند و خودشان برنامه ریزی می کنند. 
ما به آنها کمک می کنیم، اما برنامه ریزی با خود 

فدراسیون هاست. دوستان اشتباهی که می کنند، 
تصورشان بر این است که دولت باید همه منابع 
را تأمین و آنها را مدیریت کند. فدراسیون فوتبال 
مسئول آن چیزی است که انجام داده، اگر تخلفی 
صورت گیرد، بایدآن را جبران کنند و خسارت را 
بپردازند. تاکنون فدراس��یون فوتبال درخواست 
کمکي از وزارت ورزش پیرامون پرونده ویلموتس 
نداشته است. اصلاً پرداخت این رقم توسط وزارت 

ورزش ممکن نیست.«
  معرفی متهمان به دادستانی

حجت الاسلام درویشیان، رئیس سازمان بازرسی 
کل کشور در جلسه دیروز ش��ورای عالی قضایی 
یک بار دیگر بر پیگیری پرونده ویلموتس و معرفی 
متهمان به دادستانی تأکید کرد: »این قرارداد به 
مدت سه سال و به مبلغ ۷/8 میلیون یورو منعقد 
شده بود که در انعقاد آن نظر کمیته فنی و توسعه 
فدراسیون فوتبال اخذ نش��ده است. برای حضور 
۶۳ روزه آقای ویلموتس، مبلغ 2/2 میلیون یورو و 
11هزار دلار از سوی فدراسیون فوتبال هزینه شده 
است. علاوه بر این هزینه، فدراسیون فوتبال زیر 
بار تعهدات غیرقانونی از جمله پرداخت ۷میلیارد 
تومان مالیات این قرارداد رفته و در نهایت هم از 
س��وی فیفا محکوم به پرداخت ۶/1 میلیون یورو 
غرامت نیز شده است. سازمان بازرسی کل کشور 
ضمن بررسی این پرونده و ابعاد و زوایای آن، هشت 
نفر از افرادی را که در این قرارداد دخالت داشته اند 
و موجب تضییع حق��وق بیت المال ش��ده  اند به 

دادستانی تهران معرفی کرده است.«
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فريدون حسن

مبارزه با نژادپرستي بعد از قهرماني
داوید آلابا، مدافع اتریشی بایرن مونیخ بعد از آنکه سوت پایان بازی بایرن و 
پاری سن ژرمن در فینال لیگ قهرمانان زده شد و باواریایی ها قهرمان اروپا 
شدند، فرصت را برای انتقال پیام های مورد نظر خود مناسب دید و به این 
منظور از تیشرتی اس��تفاده کرد که از قبل آماده کرده بود. پیام هایی که 
آلابا قصد داشت به مخاطبین فینال لیگ قهرمانان انتقال دهد، پیام هایی 
سیاس��ی- اجتماعی بودند. او از رو و پشت تیشرت سفیدرنگ خود برای 
به نمایش گذاشتن دو پیام متفاوت استفاده کرده بود؛ پیامی سیاسی- 
اجتماعی درباره تبعیض و نژادپرستی علیه سیاهپوستان و پیامی مذهبی 
درباره اعتقادات مسیحیان. پیامی که بر پشت تیشرت آلابا نقش بسته بود، 
این بود: »زندگی سیاهپوست ها اهمیت دارد«. او جلوی تیشرت خود را 
هم به جمله ای از انجیل اختصاص داده بود تا بار دیگر بر اعتقاد مسیحی 
عمیقش تأکید کند. آلابا به زبان مادری اش، یعنی آلمانی بر این تیشرت 

نوشته بود: »قدرت من از عیسی نشئت می گیرد.«

با فتح لیگ قهرمانان، سه گانه بایرن تکمیل شد
فليک:  از زمستان دنبال قهرماني بوديم

اسبقیان، رئیس فدراسیون جانبازان و معلولان:

رويکردهای ارزشی و فرهنگی در اولويت هستند
شروین اسبقیان 

اشرف رامين
      خبر

رش����د ورزش 
جانب����ازان و 
معلولین را ثمره انقلاب اسلامی خواند. نشست 
خبری رئیس فدراسیون جانبازان و معلولین روز 
گذش��ته برگ��زار ش��د. اس��بقیان در ش��روع 
صحبت هایش به افتخارآفرینی های سال گذشته 
اشاره کرد: »رویکرد فدراس��یون از بدو تأسیس 
فرهنگی و انقلابی بوده و 40 سال رشد و افتخار در 
ورزش جانبازان ثمره انقلاب اسلامی بوده است. 
عملکرد ورزش��کاران ما در بازی های پاراآسیایی 
جاکارتا درخشان بود و بهترین عملکردمان در این 
40 سال محسوب می ش��ود.« رئیس فدراسیون 
جانبازان و معلولین با اشاره به بحث شیوع کرونا 
اظهار داشت: »شروع کارم با شیوع ویروس کرونا 
همراه بود و ورزش نیز تحت تأثیر کرونا قرار گرفته 
اس��ت. با این حال س��عی کردیم امور مربوط به 
فدراسیون و ورزشکاران را پیگیری کنیم. برای ما 
رویکردهای ارزشی و فرهنگی اولویت دارد و این 
رویکرد تداوم خواهد داشت. متأسفانه کرونا تجربه 
تلخی برای ما داشته و شرایط سخت شده است. با 
وجود این شرایط ورزشکاران از سوی سرمربیان 
رصد می شود و در تلاشیم تا مسابقات آنلاین را نیز 
راه اندازی کنیم. همچنین پس از کسب مجوزهای 
لازم از س��تاد عالی کرونا، اردوها و مسابقات آغاز 
خواهند شد.« شروین اس��بقیان از دست دادن 
سیامند رحمان را فاجعه خواند: »مرگ سیامند 

فاجعه ای ب��رای ورزش پارالمپیکی کش��ور بود. 
امیدواریم جانش��ین او مدال های خوش��رنگ و 
ارزشمند سیامند را تکرار کند. جانشین خوبی برای 
او داریم و این مسئله استعدادیابی خوب و علمی 
فدراسیون را نشان می دهد.« تأثیر منفی کرونا بر 
ورزش جانبازان و معلولین نکته دیگری بود که 
اسبقیان در مورد آن س��خن گفت: »با توجه به 
اطلاعاتی که ما داریم، برخی کشورها تمرینات شان 
را آغ��از کرده اند و ما نیز به دنب��ال گرفتن مجوز 
هستیم. اگر مجوز صادر نشود در برخی رشته ها 
مسابقات آنلاین مهارت فردی را برگزار می کنیم. 
در رش��ته پاراتیران��دازی پن��ج س��همیه و در 
پارادوومیدانی 9 س��همیه گرفته ای��م.« رئیس 
فدراس��یون معلولین در خصوص مش��کلات و 
دغدغه های ورزش��کاران جانباز و معلول اظهار 
داشت: »در ورزش قهرمانی شرایط سختی حاکم 
است و مربیان و ورزش��کاران دغدغه های زیادی 
دارند. اوضاع آنه��ا را درک می کنی��م، ولی تابع 
دستورات ستاد کرونا هستیم. برای حفظ سلامت 
ورزش��کاران تدابی��ر لازم را اندیش��یده ایم و 
محدودیت ه��ای موج��ود در ورزش جانبازان و 
معلولین کار را سخت تر کرده است. ضمن اینکه 
مق��ام معظم رهب��ری ب��ر فرصت های��ی که در 
فدراسیون ما وجود دارد، تأکید دارند و دولت هم 
پاداش ها را یکسان سازی کرده است. بر این باورم 
که ورزشکارانی که سهمیه گرفته اند و شانس مدال 

هستند باید مورد توجه قرار گیرند.«

بایرن مونیخ با فتح 
حامد قهرماني

      چهره
رقابت هاي لیگ 
قهرمان��ان اروپا 
سه گانه این فصل را به دست آورد تا باواریایي ها 
حالا خوشبخت ترین مردان فوتبال دنیا باشند و 
هانس دیتر فلیک در آسمان ها سیر کند. مردي که 
با آمدنش بایرن مونیخ متحول شد. بایرن با فلیک 
همان تیم جنگنده و ترسناک اروپایي شد که هیچ 
حریفي یاراي مقاومت در برابرش را ندارد. مردان 
فلیک وقتي بارسلونا را با تحقیر از لیگ قهرمانان 
بدرقه کردند، طبیعي بود که پیروزي در مصاف با 
فرانسوي ها نباید براي شان چندان دشوار باشد. 

آنها اول لیون را بردند، سپس با پیروزي یک بر صفر 
مقابل تیم مغرور پاري سن ژرمن که براي فتح اروپا 
س��رمایه گذاري هنگفتي کرده ب��ود، فاتح لیگ 
قهرمانان شدند. فلیک و مردانش به ناصر الخلیفي، 
مالک باشگاه پاریسي و توخل، سرمربي آن ثابت 
کردند که فوتبال فقط س��ر کیسه را شل و جمع 
کردن ستاره ها دور هم نیست. در فوتبال باید یک 
تیم بود، آن هم با برنامه مشخص، دو نکته مهم که 
آلماني ها تاکنون بارها و بارها در قهرماني هاي شان 
برخورداري از آنه��ا را ثابت کرده اند. بایرن مونیخ 
نمونه کامل یک تیم با ی��ک برنامه ریزي دقیق و 
مشخص است.  فلیک بعد از کسب عنوان قهرماني 
با تمجید از شاگردانش گفت: »باید از خیلی ها بابت 
این افتخار تعریف کرد. هم��ه دیدند که تیم در 
زمستان چقدر باانگیزه بود. بایرن با شور و هیجانی 
زیاد در مسیر رسیدن به این عنوان قدم برداشت، 
موانع را پشت سر گذاش��ت و به فینال رسید. در 
اینجا نیز برنده بازی شد. این مسابقه افت و خیز 
زیادی داشت. هر دو تیم سعی در بازی سرعتی و 
رو به جلو داشتند و تلاش می کردند در محوطه 
جریمه یکدیگر موقعیت ایجاد کنند.  خوشبختانه 
ما نویر را که بهترین گلر دنیاس��ت در اختیار 
داش��تیم. او با عکس العمل هایش بازی را حفظ 
کرد.«  فلیک در مورد کومان که گل برتری را زد 
ه��م گفت: »کینگس��لی بازیکنی فوق الع��اده 
بااستعداد اس��ت و برابر پاریسي ها استعدادش را 
نشان داد. او ثابت کرد فورواردی ارزشمند و گلزن 
است.«  اما بدون تردید ناکامان بزرگ یک شنبه 
شب اروپا توماس توخل آلماني و بازیکنان نامدار 
پاري س��ن ژرمن بودند، از نیمار گرفته تا امباپه و 
تیاگو سیلوا.  سرمربي پاریسي ها بعد از این شکست 
با اشاره به هنرنمایي مانوئل نویر، دروازه بان بایرن و 
نقش مه��م او در قهرماني این تی��م عنوان کرد: 
»تردیدی نیست که نویر در این بازی یک بار دیگر 
کیفی��ت برتر فوتبال��ش را نش��ان داد. او عاملی 
تعیین کننده در راه قهرمانی بایرنی ها بود. قبل از 
بازی گفتم هر تیم��ی که گل نخس��ت را بزند، 
می تواند راه پیروزی را هموار کند. بایرن با تجربه 
عمل کرد و در زمانی که شرایط مسابقه برابر بود، 

آنها از تجربیات خود استفاده کردند.«

عرق ريزان  تاج و سلطان در بهارستان
از فرار وزارت ورزش تا اعزام متهمان پرونده ویلموتس با خودرو ون به خانه ملت

امشب، اولین بازي نیمه نهایي جام حذفي
 جدال تراکتور و نفت مسجدسليمان 

براي رسيدن به شيراز
مرحله نیمه نهایي رقابت هاي جام حذفي فوتبال باشگاهي ایران 
امش�ب با انجام اولین بازي در تبریز آغاز مي شود. دو تیم تراکتور 
و نفت مسجدس�لیمان در حالي امش�ب برابر هم ق�رار مي گیرند 
که ناگفته پیداس�ت وضعیت دو تی�م کاملًا با هم متفاوت اس�ت.
تراکتور یکي از مدعیان قهرماني لیگ در هفته هاي پایاني نه تنها چهره یک 
مدعي را نداش��ت، بلکه جنگ کس��ب س��همیه را هم در هفته آخر به فولاد 
خوزستان باخت تا حالا براي آسیایي شدن تنها گزینه قهرماني در جام حذفي را 
پیش رو داشته باشد. تبریزي ها که چند سالي مي شود با خرج بسیار و سروصداي 
زیاد در پي کسب حداقل یک جام در فوتبال ایران هستند، امشب بهترین فرصت 
را دارند تا با استفاده از امتیاز میزباني به فینال راه پیدا کنند و در انتظار برنده 
دربي تهران باشند. در آن س��وي میدان اما تیمي قرار دارد که با تلاش فراوان 
سرمربي و بازیکنان جوانش در میانه جدول لیگ برتر قرار گرفت. مردان مهدي 
تارتار در جریان بازي هاي لیگ یقه بسیاري از تیم ها را گرفتند و اگر مشکلات 
مدیریتي نبود چه بسا جایگاهي بهتر از هشتمي را به خود اختصاص مي دادند. 
همین مسئله هم کار را امشب براي میزبان تبریزي آنها مشکل مي کند. تیم 

تارتار تیمي نیست که به این راحتي ها میدان را به حریف واگذار کند.

دنيا حيدري
وقتي با مدير فاسد برخورد نمي شود...

اتفاقات جالب توجهي را طي این چند روزه پش��ت س��ر گذاش��ته ایم. 
عده اي در فدراس��یون فوتبال و وزارت ورزش س��عي دارند حکم صادر 
شده از سوي فیفا در جریان پرونده مارک ویلموتس را یک حکم ظالمانه 
علیه کشورمان نشان دهند و وانمود کنند که این حکم قطعي نیست و 
مي توانند آن را برگردانند!  اما در همین فدراسیون فوتبال و سازمان لیگ 
برخي پیدا مي شوند که با دلیل، سند و مدرک حرف از 45 میلیون دلار 

بدهکاري فوتبال ایران بابت شکایات خارجي مي زنند.
حرف هاي صادق درودگر، عضو هیئت رئیسه سازمان لیگ در برنامه اي 
تلویزیوني را حتم��اً ببینید و مقایس��ه کنید با ادعاي متهم��ان پرونده 
ویلموتس، 45 میلیون دلار بدهي که تماماً به کل فوتبال کشور برمي گردد، 
نه خبري از ظلم به کشور است و نه تحریم ها در آن نقش دارند. این تنها 
برمي گردد به سوءمدیریت، دلال بازي و فساد حاکم بر فوتبال ایران، اما 
وقتي حکم صادر مي شود آن وقت برخي پاي همه چیز را وسط مي کشند، 

الا اینکه بخواهند از مسببان اصلي پاسخ بخواهند.
حرف هاي صادق درودگر را بگذارید کنار خبر سفر سعادتمند، مدیرعامل 
استقلال به اروپا براي مذاکره با استراماچوني و شفر. سفري که وزارت نشینان 
ورزش به عنوان تصمیم گیرندگان اصلي در باشگاه استقلال از آن بي خبرند 
و جالب اینکه یکي از طرفین مذاکره )وینفرد شفر( هم از آن بي خبر است! 
توجه داشته باشید که ش��فر همین حالا منتظر صدور حکم پرونده اش و 
محکوم کردن استقلال است. از قرارداد استراماچوني هم که جدیداً خبر 
رسیده چیزي شبیه به قرارداد ویلموتس است. حالا سؤال اینجاست که 
سعادتمند به ایتالیا رفته که دقیقاً چه کاري انجام دهد؟ جلوي صدور حکم 

را بگیرد؟ شفر و استراماچوني را راضي کند که به آبي ها زمان بدهند یا ...
بدون هیچ ش��ک و تردیدي فوتبال ایران مجبور اس��ت دیر یا زود آن 
45میلیون دلاري را که درودگر گفت��ه بپردازد. البته وادارمان خواهند 
کرد که مطالبات شفر و استراماچوني را هم پرداخت کنیم. اصلاً انگار قرار 
نیست از اتفاقات گذشته درس بگیریم. هنوز داغ پرونده 1۷0 میلیاردي 
ویلموتس تازه اس��ت و خوب مي دانیم که با ادعاهاي مضحک متهمان 
در خصوص تلاش براي برگرداندن حکم مجبور هس��تیم مبالغ کلان 
دیگري هم پرداخت کنیم. هنوز درگیر این مس��ئله هستیم که خبر از 
بدهي 45میلیون دلاري مي دهند. خبر مي رسد که شفر و استراماچوني 

هم هستند و پرونده هاي بعدي هم در راه است.
اینجاست که ثابت مي شود قرار نیست درس بگیریم، طبیعي است؛ وقتي 
مدیر فاسد در شهر راست راست راه مي رود و یارکشي مي کند براي اثبات 
بي گناهي خود و برخي دوس��تان هم تطهیرش مي کنند باید هم منتظر 
پرونده هاي دیگر بود. طبیعي اس��ت، وقتي برخوردي قاطع با متخلفان 
صورت نمي گیرد و صرفاً به احضاري بس��نده مي کنند براي خالي نبودن 
عریضه و خواباندن سروصدا ها باید هم منتظر پرونده هاي دیگر بود. آن هم 
احضاری که در آن خبری از برخی متهمان اصلی از سفیر گرفته تا دبیر سابق 

فدراسیون و سرپرست تیم ملی نیست.
طبیعي است، وقتي متهمان پرونده ویلموتس با صداي بلند و وقاحت تمام 
اعلام مي کنند ریالي از جیب شان خس��ارت نخواهند داد باید هم منتظر 
پرونده هاي دیگر بود، چون آقایان فاسد و متخلف خیال شان راحت است که 
پول مردم و بیت المال هست تا جریمه هاي چندصد میلیاردي که آنها روي 
دست ورزش گذاشته  اند را بپردازند. راستي دقت کرده اید که این روزها بازار 
بورس چگونه در حال سقوط است، به هرحال بعید نیست پول مردم در این 
بازار به سرنوشت پول کارگران زحمتکش شستا دچار نشود.  اصلاً چه دیواري 
کوتاه تر از دیوار مردم و چه خزانه اي دربازتر از بیت المال. آقایان خیال شان 
راحت است، سفر اروپایي و از این ساختمان در تهران به آن ساختمان شدن 
فقط بازي است و این داستان تا روزي که مدیران فاسدي، چون مدیراني که 
امروز مي بینیم، هستند ادامه دارد و این بدهي هاي میلیون دلاري و میلیون 

یورویي هم هست و از جیب مردم و بیت المال پرداخت مي شود.
باید توجه داشت که برخورد با مفسد و متخلف باید محکم، قاطع و بازدارنده 
باش��د، نه اینکه با خنده و ملاطفت و دادن زمان هم��راه و باعث وقاحت 
بیشتر آنان شود. یادمان باشد که فساد امروز حاکم بر فوتبال ثمره همین 

اهمال کاري هاي چند سال اخیر است.

وقتي فدراسیون آتش بیار معرکه مي شود
ترکش های اختلافات به جان داوری دربي

فدراسیون پرحاشیه فوتبال این بار با تغییرات مکرر داور دربی بر آتش 
دربی پرسپولیس و استقلال دمیده است.

قرار بر این بود که سوت قضاوت دربی 9۳ و مصاف سرخابی های پایتخت 
در رقابت های جام حذفی به رضا کرمانش��اهی سپرده شود. این مسئله با 
موضع گیری تند کرمانشاهی در پی انتخاب محمدحسین زاهدی بود که 
مشخص شد. رضا کرمانشاهی مدعی بود که او گزینه نهایی کمیته داوران 
بوده، اما به رغم تأیید دبیرکل این انتخاب ملقی شده است: »کمیته داوران 
پس از ارزیابی عملکردم در دیدارهای گذشته، مرا به عنوان داور دربی انتخاب 
کرد و این انتخاب به تأیید نبی، دبیرکل فدراس��یون فوتبال هم رسید، اما 
سهرابی در دپارتمان داوری به دلیل خصوصت شخصی و مشکلی که با رئیس 
کمیته داوران داشت »زیرآب« من را در کمیته اخلاق زد و آنهایی که ابلاغ 

داور دربی را به نام من نزدند باید پاسخگوی این حق خوری باشند.«
ادعای کرمانشاهی اما با واکنش رئیس حراست فدراسیون فوتبال مواجه 
شد: »انتخاب داور دربی در صلاحیت رکن داوری فدراسیون است و بعد از 
صحبت با دوستان در دپارتمان داوری مشخص شد داوری از قبل انتخاب 
نش��ده بود و اینکه یکی بگوید من داور دربی بودم، اصلًا درست نیست، 
چراکه اساساً ابلاغی صادر نشده بود و کرمانشاهی باید به کمیته اخلاق در 
این باره توضیح دهد.« این در حالی بود که صفیري، رئیس کمیته داوران 
هم حرف های کرمانشاهی را تأیید و اعلام کرد که نمی داند چطور گزینه 

دیگری به جاي او انتخاب شده است.
با وجود این طولی نکشید که شنیده شد این تصمیم را بهاروند ملقی کرده است. 
مسئله ای که البته رئیس دپارتمان داوری فدراسیون آن را گمانه زنی رسانه ای 
و نادرست مي خواند: »اینکه با دستور بهاروند قضاوت کرمانشاهی برای دربی 
وتو شود، فاقد اعتبار و قابل پیگیری است. هیچ ابلاغیه ای به کرمانشاهی داده 
نشده بود و اینها فقط گمانه زنی رسانه ای است. در واقع در فدراسیون کمیته ای 
به نام صیانت از مس��ابقات وجود دارد که تمام موارد و مسائل مربوط به همه 
بازی ها را رصد می کند. وقتی من فهرست داوران را دادم با حضور کرمانشاهی 
برای قضاوت دربی مخالفت شد و من سریعاً این موضوع را به اطلاع صفیری 
رساندم.« مسئله ای که علیپور، رئیس کمیته صیانت از سلامت فوتبال نیز آن 
را تأیید کرد: »قضاوت نکردن کرمانشاهی در دربی جام حذفی تصمیم و مصوبه 
کمیته صیانت و عوامل ذی ربط در این کمیته بوده است.« هرچند داستان به 
اینجا ختم نشد و محمدحسین زاهدی هم جای خود را به پیام حیدری دارد. 
هرچند که سهرابی هم گفته بود علاوه بر زاهدی فر، پیام حیدری، سیدعلی و 
کوپال ناظمی هم گزینه های پیشنهادی دپارتمان داوری بودند. با وجود این 

حاشیه ها باعث شد حتی کامرانی فر هم از نظارت این بازی انصراف دهد.
دربی سرخابی های پایتخت همواره با حاشیه ها و جنجال های خاص خود 
همراه بوده و برگزیدن داور آن کار س��ختی است تا جایی که تا همین یک 
دهه قبل داوران دربی خارجی بودند و بعد از دست گذاشتن روی گزینه های 
داخلی نیز تا مدت ها تنها یکی، دو داور این بازی را سوت می زدند و مسئله 
آنقدر لوث شده بود که انتخاب مکرر یک داور، این سؤال را مطرح کرده بود 
که مگر قحط الرجال است؟ اما طی س��ال های اخیر از شدت این حاشیه ها 
کاسته شد. با این حال همواره حاشیه س��ازی ها از سوی دو تیم بود که کار 
را برای انتخاب قاضی این دیدار س��خت می کرد، اما این بار داستان از خود 
فدراسیون سرچشمه می گیرد و به نظر می رسد که عدم تفاهم کمیته داوران 
و دپارتمان داوری است که قبل از مصاف سرخابی ها استارت حاشیه های 
این بازی را زده تا بر حساسیت های آن بیفزاید، به طوری که حیدر سلیمانی، 
کارشناس داوری فوتبال کشورمان معتقد است با تغییرات مکرر داور دیدار 
تیم های فوتبال استقلال و پرسپولیس، این بازی دیگر معمولی نخواهد بود 
و به حیدری توصیه می کند که قضاوت این بازی را نپذیرد: »تغییرات مکرر 
داور دربی نتیجه اختلافات دپارتمان و کمیته داوران است. حیدری هر سوتی 
بزند به ضررش تمام می شود و همه به او هجوم می آورند. فشار سنگینی روی 
حیدری وجود دارد و توصیه می کنم او این بازی را قضاوت نکند. این دربی 
دیگر طبیعی نیست و بسیار پرفشار خواهد بود. پرسپولیس قهرمان لیگ برتر 
شده و استقلال می خواهد یک جام بگیرد. این مسابقه حساسیت بالایی دارد 
و دربی خوبی نخواهد بود. از طرفی با توجه به اعلام لیست داوران بین المللی 
توسط AFC در اواخر شهریور، داور بین المللی محتاطانه قضاوت می کند 
و بهتر است که یک داور ملی مانند خورشیدی، سیدعلی و زاهدی فر دربی را 
سوت بزند، چون این مسابقه در سطح آسیا دیده می شود و داوران ملی ما که 
باتجربه تر هستند و مدیریت بهتری دارند، دربی را راحت تر سوت می زنند.«

نوید مظفری زاده هم بر این باور است اتفاقی که در تغییر داور دیدار استقلال 
و پرسپولیس رخ داده، فشار روی داور را بیش از حد می کند و مسئولیت این 
اتفاق با فدراسیون فوتبال است: »الان هر داوری بخواهد دربی را سوت بزند، 
فشار بیش از حدی روی او خواهد بود. در همین شرایط عادی حاشیه برای 
داوران کم نیست و الان با این اتفاق باید شاهد بیشتر شدن حاشیه ها هم 

باشیم. با وجود این باید از حیدری حمایت کنیم.«

 کمک های مؤمنانه 
مصداق جوانمردی است

بارها به این قضیه اشاره ش��ده که پویش 
مؤمنانه یک اق��دام و تصمیم پس��ندیده 
فرهنگی اس��ت ک��ه می تواند بخش��ی از 
مشکلات اقش��ار آس��یب پذیر و نیازمند 
جامعه را برطرف سازد. به همین منظور هم 
فدراسیون وزنه برداری طبق آنچه وعده داده 
بود با همکاری و مشارکت سازمان بسیج 
ورزش��کاران در صدد اجرای طرح پویش 
کمک مؤمنانه در ده��ه اول محرم برآمده 
است. در این اقدام پسندیده قرار اس��ت تعدادی از قهرمانان ورزشی در 
صورت تمایل مدال های جهانی و المپیک خود را برای کمک به این پویش 
به حراج بگذارند. بدیهی است وجوه حاصله از فروش این مدال ها در قالب 
کمک مؤمنانه به مردم نیازمند خواهد رسید. از طرف دیگر تهیه بسته های 
حمایتی نیز از سوی فدراسیون وزنه برداری با کمک خیرین تدارک دیده 
خواهد شد تا بین خانواده های نیازمند و آسیب دیدگان از ویروس کرونا 
تقسیم شود. ضمن اینکه ارزش حدودی هر کدام از این بسته های حمایتی 
۳00 هزار تومان است. ما برای اجرای پویش مؤمنانه از تمامی قهرمانان 
و پیشکسوتان این رشته دعوت به همکاری کرده ایم که با استقبال این 
بزرگان مواجه شده ایم. طبیعتاً با مشارکت این قهرمانان و پیشکسوتان در 
این طرح می توان نشان داد که کدورت و اختلاف نظر آنچنانی در بین اهالی 
این رشته نیست. ما یک هدف داریم و آن هم توسعه و موفقیت وزنه برداری 
است، خصوصاً که اکنون بحث کمک رسانی به مردم است و گرفتن دست 
نیازمندان که این خود از اصول اولیه ورزش و جوانمردی محسوب مي شود. 
امیدواریم کمک های خانواده وزنه برداری هرچند اندک بتواند باری از دوش 

مردمي که این روزها برخی حتی به نان شب نیز محتاجند، بردارد.
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